
PROTOKÓŁ Nr XXI/2017 

z sesji RADY MIEJSKIEJ W ŁASZCZOWIE 

z dnia 30 stycznia 2017 roku  

 

 

 Obrady sesji odbywały się w budynku byłej karczmy w Łaszczowie w 

godzinach od 1000  do 1300.   

 

W sesji uczestniczyli Radni Rady Miejskiej, Burmistrz, Skarbnik 

Gminy, Sekretarz Gminy i sołtysi według załączonych list obecności oraz 

około 20 osób w charakterze publiczności. 

 

 Obradom sesji przewodniczył Pan Mariusz Hawrylak – 

Przewodniczący Rady. 

 

 Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje, zapytania, wnioski Radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Ks. Jana 

Twardowskiego w Zimnie w celu utworzenia Filii Szkoły 

Podstawowej im gen. Władysława Sikorskiego w Łaszczowie, 

2) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w przedszkolach publicznych prowadzonych 

przez gminę, 

3) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty i 

ustalenia stawki opłaty za pojemnik, 

4) zatwierdzenia planów pracy Komisji stałych Rady na 2017 rok. 

7. Sprawozdania z realizacji planów pracy Komisji za 2016 rok 

8. Informacja Burmistrza z wykonania uchwał w okresie od poprzedniej 

sesji. 

9. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania, wnioski Radnych. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad. 

 

P u n k t  1 

 Pan Mariusz Hawrylak – Przewodniczący Rady – otworzył obrady  

XXI w bieżącej kadencji sesji Rady Miejskiej w Łaszczowie witając 

serdecznie wszystkich przybyłych. 
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P u n k t  2 

 Pan Mariusz Hawrylak – Przewodniczący Rady – na podstawie listy 

obecności  stwierdził, że na wybranych 15 radnych obecnych w sesji jest 

również 15 radnych, co stanowi niezbędne quorum, przy którym może 

obradować i podejmować uchwały Rada Miejska. 

 

P u n k t  3 

 Pan Mariusz Hawrylak – Przewodniczący Rady – odczytał 

proponowany,  otrzymany wcześniej przez radnych na piśmie porządek 

obrad sesji. 

 Pan Bohdan Bruśniak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, 

Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Porządku Publicznego – zgłosił wniosek 

o wykreślenie z porządku obrad projektu uchwały wymienionego w pkt 6 

podpunkt 1 - zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Ks. Jana 

Twardowskiego w Zimnie w celu utworzenia Filii Szkoły Podstawowej im. 

Gen. Władysława Sikorskiego w Łaszczowie. Wniosek uzasadnił tym, że 

wynika on ze spotkania odbytego z rodzicami uczniów w miniony czwartek 

i uwzględnia stanowisko Komisji Oświaty wypracowane na ostatnim 

posiedzeniu w miniony piątek b.r. Ponadto brak jest aktów wykonawczych 

do ustawy – Prawo oświatowe, nie ma też pewności co do wysokości 

subwencji oświatowej. 

 Wniosek poddano pod głosowanie w głosowaniu jawnym i przyjęto 

stosunkiem głosów 8 – za, 7 – przeciw.  

 Porządek obrad z uwzględnieniem powyższej zmiany został przyjęty 

jednogłośnie w głosowaniu jawnym (15 – za).  

Pan Marian Hawrylak – osoba uczestnicząca w charakterze 

publiczności – nie wierzy, że z Kuratorium były jakieś wytyczne, by 

likwidować szkoły. Rozmawiał z posłem i wie, że rząd nie jest przychylny 

likwidacji małych szkół wiejskich. Chciał zapytać, czyja to była inicjatywa? 

Druga sprawa dotyczy radnego z Zimna – jeżeli taki zamiar był, to trzeba 

było zrobić zebranie i poinformować mieszkańców. Trzecia sprawa – co 

będzie z budynkiem po likwidacji szkoły. 

Pan Mariusz Hawrylak – Przewodniczący Rady – poinformował, że 

odpowiedzi na te pytania zostaną udzielone w sprawach różnych. 

Pani Aleksandra Pietrasz – uczestnicząca w charakterze publiczności 

– serdecznie podziękowała za odstąpienie od zamiaru likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Zimnie. Ma nadzieję, że dalsza współpraca związana z 

funkcjonowaniem szkoły będzie układać się pomyślnie a Rada przy 

podejmowaniu decyzji będzie kierowała się dobrem naszych dzieci. 

Inwestycja w edukację jest przyszłością naszej gminy. Jeszcze raz dziękuje 

w imieniu swoim, rodziców i dzieci. 
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P u n k t  4 

 Protokół Nr XX/2016 z sesji Rady Miejskiej z dnia 29 grudnia 2016 

roku został przyjęty jednogłośnie (15 – za) w głosowaniu jawnym bez 

czytania. 

 

     P u n k t   5 

 Pan Stanisław Karwański – radny – proszę wyjaśnić, kto podjął 

decyzję o zamiarze likwidacji  szkoły w Zimnie? 

 

P u n k t  6 

 Pan Mariusz Hawrylak – Przewodniczący Rady – przedstawił 

zreferowane uprzednio, niżej wymienione projekty uchwał (projekty uchwał 

Radni otrzymali wcześniej na piśmie), które w głosowaniu jawnym, każda 

oddzielnie, zostały podjęte w następujący sposób: 

 

1) Uchwała w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w przedszkolach publicznych 

prowadzonych przez gminę Łaszczów 

Pan Rafał Swatowski – Sekretarz Gminy – wyjaśnił, że opłatę za pobyt 

dzieci w przedszkolu powyżej 5 godzin dziennie ponoszą rodzice dzieci w 

wieku do 5 lat. Dzieci 6-letnie mają zapewniony pobyt w przedszkolu 

nieodpłatnie. Od września b.r. zmienia się prawo oświatowe i konieczna 

będzie kolejna zmiana przepisów w tym zakresie. 

 Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 Uchwała Nr XXI/129/2017  została podjęta jednogłośnie (15 – za) 

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

2) Uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości stawki tej opłaty i ustalenia opłaty za pojemnik 

Pani Anna Kopiec – inspektor ds. gospodarki komunalnej – 

zreferowała projekt uchwały, wyjaśniła, że wzrost stawek opłat wynika z 

tego, że koszt odbioru odpadów komunalnych wzrósł o 59%. Uzyskane 

dochody z opłat pokryją koszty odbioru odpadów oraz koszty obsługi 

administracyjnej. 

 Pani Maria Byś – radna – ile osób nie płaci za śmieci i jaki jest koszt 

zadłużenia? 

 Pan Jan Kudełka – Skarbnik Gminy – wyjaśnił, że sytuacja  w 

zaleganiu z opłatami za odpady cały czas się zmienia. Opóźnienia w zwłoce 

kształtują się a granicach 15%. To jest dość pokaźna kwota, niemniej jednak 

my cały czas dochodzimy swoich należności. 

 Pan Cezary Girgiel – Burmistrz – aby podejmować egzekucję 

należności, musi się ona opłacać. 
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 Pan Mieczysław Osuch – radny – z kim rywalizowała firma z 

Tyszowiec, że tak podwyższyła opłatę za odbiór odpadów? Może 

zastanowić się nad wyborem metody ustalania opłaty tak, aby płacić od 

gospodarstwa? 

 Pan Cezary Girgiel – Burmistrz  - cena 1 tony odpadów nie została 

podwyższona, wzrosła natomiast ilość odpadów. My sprawdzamy 

dokumenty, na ile tych odpadów zostało dowiezionych. Firmę wyłoniono w 

drodze przetargu na okres 1,5 roku. Proponowane stawki tak ustalono, aby 

zmobilizować osoby do segregacji.  Uważa również, że stawka od  osoby 

jest najbardziej sprawiedliwa, bo w przypadku stawki od gospodarstwa 

znacznie wzrosłyby opłaty w gospodarstwach jednoosobowych, a są to 

najczęściej emeryci i renciści. Dodał także, że stawki nie mogą być 

zróżnicowane w okresie letnim i zimowym. 

 Pani Maria Byś – radna – nie bardzo wierzy, że jest większa ilość 

śmieci, bo w 2016 roku odpady z miejscowości Łaszczów odbierano przez 

dwa dni, teraz będzie się odbierać w ciągu jednego dnia. 

 Pan Cezary Girgiel -  Burmistrz – odpowiadając wyjaśnił, że gmina 

nie wnika, ile pojazdów odbiera odpady, być może, że zwiększono liczbę 

pojazdów. 

 Pan Rafał Kargol – radny – czy wiadomo, że chodzi tylko o nasze 

śmieci? 

 Pan Jan Kudełka – Skarbnik Gminy – wyjaśnił, że usługi wcześniej 

wykonywała firma z Tomaszowa. Później przez dwa lata Przedsiębiorstwo 

Usług Komunalnych z Tyszowiec. Po pół roku już mieli pretensję, że my 

zaniżyliśmy ilość odpadów. Zaczęli z nami walczyć o większą zapłatę. My 

im wyjaśnialiśmy, że płacimy zgodnie z umową. Teraz wyliczyli ile tych 

śmieci jest. Inne firmy nie były zainteresowane przetargiem. Cena 600 zł za 

1 tonę odpadów wydaje się być uczciwa, inne gminy płacą więcej (w 

Biłgoraju – 650 zł/t). Nie było możliwości ściągnięcia innej firmy, nie mamy 

też dowodu, że nas oszukują. 

 Pan Andrzej Pietrasz – sołtys sołectwa Ratyczów – na przykładzie 

swojej 5-cio osobowej rodziny poinformował, że odpadów uzbiera 1 kubeł, 

odpady zielone wykorzystuje na kompostownik, popiołem niweluje 

nierówności w terenie. Każdy z mieszkańców, jeżeli się do tego przyłoży, 

może odpowiednio zmniejszyć ilość odpadów. 

 Pan Mariusz Hawrylak – Przewodniczący Rady – jego zdaniem 

ustalenie stawki od osoby jest najbardziej efektywne. 

 Pani Maria Byś – zaproponowała ustalenie stawek za odpady 

komunalne od osoby w następującej wysokości: 

- od osoby zamieszkałej w mieście: - segregowane – 8 zł, niesegregowane 

15 zł, 

- od osoby zamieszkałej poza miastem: segregowane – 7 zł, niesegregowane 

15 złotych, 
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- stawki za  pojemniki – tak jak zaproponowano w projekcie uchwały. 

 Pan Jan Kudełka – Skarbnik Gminy – wyjaśnił, że stawki 

proponowane przez Panią Marię Byś są nieekonomiczne. Dochód z opłat za 

odpady nie pokryje kosztów wywozu nieczystości 

 Pan Cezary Girgiel – Burmistrz – dodał, że obniżenie stawek 

spowoduje, że zabraknie środków na koszty ich odbioru. 

 Propozycje stawek poddano pod głosowanie w głosowaniu jawnym i 

przyjęto w sposób następujący: 

- za stawkami zaproponowanymi przez Burmistrza w projekcie uchwały – 

12 głosów, 

- za stawkami zaproponowanymi przez radną Panią Marię Byś – 3 głosy. 

 Uchwała Nr XXI/130/2017 została podjęta stosunkiem głosów: 12 

– za, 3 – przeciw i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3) Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Gospodarowania Mieniem Komunalnym, Inwestycji, Gospodarki 

Komunalnej i Rolnictwa 

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XXI/131/2017 została podjęta jednogłośnie (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4) Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, 

Kultury, Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Porządku 

Publicznego 

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XXI/131/2017 została podjęta jednogłośnie (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

5)  Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu 

i Finansów, Gospodarki Przestrzennej i Urbanistyki 

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

Uchwała Nr XXI/131/2017 została podjęta jednogłośnie (15 – za) i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

   P u n k t   7 

Przewodniczący Komisji: 

- Gospodarowania Mieniem Komunalnym, Inwestycji, Gospodarki 

Komunalnej i Rolnictwa, 

- Oświaty, Kultury, Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Porządku 

Publicznego, 

- Budżetu i Finansów, Gospodarki Przestrzennej i Urbanistyki 

odczytali sprawozdania z realizacji planów pracy Komisji w brzmieniach 

stanowiących załączniki do niniejszego protokołu. 
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    P u n k t   8 

 Pan Cezary Girgiel – Burmistrz – poinformował o działaniach w 

okresie od ostatniej sesji Rady, tj.o: 

- uzyskaniu dofinansowania na instalację solarów, na udział własny może 

być gotówka, nie potrzeba brać żadnej pożyczki, 

- podziękował dyrekcji, nauczycielom, rodzicom i dzieciom z Zespołu Szkół 

Podstawowo-Gimnazjalnych za profesjonalne przygotowanie spotkania 

szkół im. Kard. Wyszyńskiego. Profesjonalizm przygotowania uroczystości  

może być wzorcem dla innych, 

 - wizycie przedstawicieli organizacji turystycznej LOT, która proponowała 

utworzenie szlaku turystycznego w Podlodowie, oczywiście chodziło o 

środki finansowe w wys. 0,60 zł od mieszkańca. Nie widzi potrzeby 

podejmowania tego przedsięwzięcia, zaproponował natomiast wykonanie 

szlaku rowerowego po nasypie kolejowym zlokalizowanym na terenie trzech 

powiatów. Do tej pory nie uzyskał informacji w tym zakresie, 

- odśnieżanie dróg gminnych przebiega w miarę dobrze, gorzej  jest z 

odśnieżaniem dróg powiatowych, 

- złożył podziękowania pracownikom Gminnego Ośrodka Kultury za 

zorganizowanie plenerowej imprezy sylwestrowej. 

 

    P u n k t   9 

 Pan Cezary Girgiel – Burmistrz – udzielając odpowiedzi na zgłoszone 

zapytanie poinformował, że pod koniec ubiegłego roku odbyły się dwa 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz 

Porządku Publicznego, w trakcie których wypracowano następujące wnioski 

Komisji: 

1) warunek, aby klasa pierwsza w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 

liczyła co najmniej 20 osób w roku szkolnym 2017/2018 i w latach 

następnych.  Jeżeli taka liczba nie zostanie osiągnięta, rozpocząć 

procedurę wygaszania szkoły, 

2) Zespół szkół Podstawowo-Gimnazjalnych w Nabrożu na razie 

pozostawić bez zmian z uwagi na konieczność wygaszania gimnazjum 

a i niższe koszty utrzymania tej placówki wynikające m.in. z tego, to, 

że w tej szkole pracuje mniej nauczycieli dyplomowanych, 

3) Do szkoły Podstawowej w Zimnie dopłaca się najwięcej i dlatego 

komisja podjęła wniosek o zmniejszenie  stopnia organizacyjnego w 

przypadku, gdy wejdzie reforma oświaty, zarówno ze względu na 

warunki lokalowe jak i koszty funkcjonowania tej placówki. Reforma 

oświaty została wprowadzona, przygotowano więc projekt uchwały. 

Po spotkaniu z rodzicami z obwodu szkoły w Zimnie i posiedzeniu 

Komisji w  dniu 27 stycznia 2017r. przyjęto stanowisko, że projekt 

uchwały w sprawie likwidacji szkoły w Zimnie zostanie wycofany z 

porządku obrad sesji.  
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Pan Jerzy Pawłowski – Wiceprzewodniczący Rady – jak widać,  

osiągnięto wspólny cel. Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 

wykreślono z porządku obrad sesji. Jako radny o działaniach Rady 

informował mieszkańców na tyle, na ile mógł. Za organizację zebrań w 

sołectwie odpowiedzialny jest sołtys. On sam ostatnio przebywał na 

wyjeździe, więc nie mógł uczestniczyć w organizowanych spotkaniach. 

 

   P u n k t   10 

Pan Robert Tama – uczestniczący w charakterze publiczności – 

zwrócił się z apelem do radnych i sołtysów, aby informować mieszkańców 

o obowiązku odśnieżania chodników przylegających do ich posesji. 

Pan Bohdan Bruśniak – radny – uważa  apel za słuszny, jednak w 

Wólce Pukarzowskiej nie trzeba nikogo mobilizować. Mieszkańcy 

odśnieżają chodniki. 

Pan Andrzej Tucki – radny – poinformował o działalności 

Stowarzyszenia Sołtysów: 

- o stanie konta na początek roku, 

- o planowanym spotkaniu w marcu b.r. dotyczącym ochrony środowiska, 

zmian w przepisach o wycince drzew i działalności Lubelskiego Ośrodka 

Doradztwa Rolniczego, 

- o planowanej w kwietniu wycieczce dla sołtysów do Lwowa (mogą 

zgłaszać się też inni chętni). 

 Pan Rafał Swatowski – Sekretarz Gminy – poinformował sołtysów, że 

są gotowe do odbioru nakazy płatnicze. 

 Pan Jan Bezłada – sołtys sołectwa Łaszczów-Kolonia – poinformował 

o konieczności wyrównania drogi gruntowej na odcinku od ul. Lwowskiej 

do ul. Leśnej. 

 

    P u n k t   11 

 Pan Mariusz Hawrylak – Przewodniczący Rady – zamykając obrady 

XXI sesji Rady Miejskiej podziękował obecnym za uczestnictwo. 
 

Protokółowała Danuta Piwkowska 

 

                                                                            Przewodniczący Rady 

 

                                                                              Mariusz Hawrylak 

 


